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Mødedato: 14. september 2022
Mødested: V. Karina
Mødeemne: Bestyrelsesmøde i Venligboerne Randers. 

Deltagere: Christian Røder, Karina Hjorth, Lipi Sep Thalwitzer, Ana Maria 
Sønderskov Clausen
Afbud: Betty Langberg, Lisbeth Sand, Maria Dyrborg

DAGSORDEN

 
1. Valg af ordstyrer og referent 
2. Godkendelse af sidste referat 
3. Nyt fra: a. - foodbanken 

b. - lager 
c. - cykler 
d. - computere 
e. - Gratisbutikken 
f. - skolestart 

4. Økonomi 
5. Åbningsfest 
6. Anonyme opslag 
7. Opslag i hovedgruppen om, hvordan VB kan hjælpe i en svær tid 
8. Juleuddeling 
9. Evt og dato for næste møde 

1. Sep er ordstyrer, og Ana Maria tager referat 
2. Godkendt. Intet at bemærke
3. Nyt fra:

a. Foodbanken: Der er godt gang i den. Vi er gået fra cirka 5-10 familier 
pr. uge til 15-35 pr. uge. Heraf cirka 3 der kun skal have frugt og grønt.
Vi har cirka 45 forskellige familier pr. måned. 
Der er brugt mange penge på basisvarer. Dette primært pga. den store
tilstrømning, som vi har set efter krigen i Ukraine. Vi skal passe på 
med for meget indkøb. 
Rengøringsopgaven flyder meget ved maduddelinger. Vi vender 
muligheder for at se, om vi kan afhjælpe. 
HANDLING: Sep tydeliggør rengøringsopgaven, så den kan 
uddelegeres. 
HANDLING: Sep skal have opdateret listen over dem, der har 
modtaget fast i 6 måneder. 
HANDLING: Ana Maria laver seddel til uddeling og sørger for 
oversættelse. 
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BESLUTNING: Vi skal have fundet fast hjælp til Sep ifm. 
maduddelingerne. Sep rækker ud til en mulig hjælper. 
BESLUTNING: Vi laver en lille seddel til hand-out, hvor regler vedr. 
Foodbanken står, og at deres faste tilmelding snart udløber. Sedlen 
skal oversættes til engelsk, arabisk og ukrainsk.  

Der forventes øget tilslutning til Foodbanken ifm. de kommende 
oktoberregninger. 

BESLUTNING: Vi kan max . tage imod 35 familier pr. søndag. Er der 
flere, trækkes der lod v. Sep. 

b. Lageret på Tunøvej indeholder babytøj fra 0-1 år, skitøj til udlån mv. 
Der er blevet plads til flere boxmadrasser, så disse kan vi fremadrettet 
takke ja til igen. 
HANDLING: Baglokalet til Gratisbutikken skal organiseres, så 
kasserne på 1. sal kan komme væk 

c. Der er blevet sat mange cykler i stand, og der er allerede kommet 
mange ud. Sep mangler overblik over, hvilke der er klar, og hvilke der 
ikke er klar. Der ønskes en ny dag til at gøre cykler klar og få dem af 
sted. 
BESLUTNING: Christian arrangerer næste cykeldag. 

d. Fuld fart på reparation af bærbare. Tager gerne imod PS2-maskiner, 
som kan byttes til fordel for andre reserve dele til PC-reparation. Der 
er flere bærbare, der formentlig er klar til uddeling medio oktober. 9 
på venteliste og 14 på lager. 
BESLUTNING: Ingen fast computergruppe for nuværende. Det er 
nemmest ift. værktøj mv., at Christian står for reparation både i 
VBHus, men også hjemme, hvor han kan tage det ad hoc. 

e. Gratisbutikkens fredagshold kører rigtig godt. Tirsdagsholdet kunne 
godt bruge min. 1 ekstra hver anden uge. 
BESLUTNING: Der skal minimum være 2 frivillige på vagt i 
Gratisbutikken, når der er åbent. Hvis der kun er én person til 
rådighed, holdes butikken lukket. 
BESLUTNING: Er man alene i VBHus, låses hoveddøren ALTID, når 
man er indenfor.
HANDLING: Karina skriver ud og søger én fast til tirsdagsholdet + 1 
vikar til 20/9 og 18/10. 
BESLUTNING: Der kommer skilte op i butikken vedr. god skik, når 
man er der. Dette for både frivillige og besøgende. 
HANDLING: Skal oversættes til engelsk, ukrainsk og arabisk. Ana 
Maria sørger herfor, og Ana Maria og Christian aftaler print. 
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f. Der er kommet mange gode skolestartssæt ud ifm. ”Projekt 
Skolestart”. Der er forsat en del gode skolestartssæt og også separate 
ting. Der er indkøbt kurve mv. til dem, så de kan komme op i VBHus. 
BESLUTNING: Tasker og redskaber skal op på reol i baglokalet. 
Skolestartssæt skal gerne ind i Foodbanken 
HANDLING: Ana Maria og Sep mødes i VBHus og organiserer det. 

4. Siden sidst har Karina undersøgt muligheden for at få abonnementsmulighed 
via Mobilepay (til støttekontingenter). Det er meget omstændigt, og 
omkostningerne står lige nu ikke mål med den forventede tilslutning. 

BESLUTNING: Vi tager det op igen i 1. kvartal i 2023, og for nu fokuserer vi 
på Foodbanken.

Vi har samlet ca. 34.000 kr. ind i år. Vi har ca. 167.000 kr. på kontoen. Spar 
Djurs sponsorerer dækning af gebyrer på bankkontoen. Penge brugt på 
Foodbanken indtil nu: ca. 16.000 kr

Udlejer varsler mundtligt aftalt regning på 50.000 kr. for trappelifte, men 
pusler vidst også med en huslejestigning. Ønsker yderlige dialog med hhv. 
Karina og Sep. 
Bestyrelsen ønsker eventuel husleje stigning varslet skriftlig, så vi kan 
forholde os til det og planlægge udgifter og fundraising. 

BESLUTNINGEN: Karina og Sep aftaler møde med udlejer, når han er retur 
fra ferie. Karina og Sep finder dato og melder ud.  

5. Sep forslår åbningsfest ifm. julen. Der er tilslutning til forslaget, da det kan 
gøres hyggeligt og forholdsvist billigt. 
BESLUTNING: Der nedsættes festudvalg, når liftene er synede og godkendte. 

6. Anonyme opslag jf. Facebooks nye feature godkendes ikke. Ønsker man 
anonymitet, kan man som altid kontakte et bestyrelsesmedlem og gerne 
Karina eller Sep og få sit opslag op den vej igennem. 

7. Ana Maria laver snarest muligt opslag i VB-gruppen vedr., hvordan det er, vi 
kan hjælpe. Det skal indeholde at vi:

a. ikke kan give økonomisk støtte 
b. ikke støtter tobak, alkohol eller medicin
c. har fødselsdagshjælp til børn på 1-17 år. Tilskud i form af varer 

indenfor mad/drikke/lille gave og borddækning. Har vi ikke det på 
lager, købes det ind af fødselsdagspuljen. 

d. at hjælpen er baseret på frivillige donationer og derfor forbehold for 
mængde og typer fra gang til gang. 

e. VB formåls §§ 
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HANDLING: Ana Maria laver udkast. Karina hjælper med korrektur samt 
indhold. 

8. Der har tidligere været juleuddeling hvert 2. år. Spørgsmålet er om, vi skal 
have det igen i år, men i så fald skulle vi nok have været i gang allerede. 
BESLUTNING: Pga. det forøgede pres på Foodbanken er det besluttet, at vi 
fokuser herpå i stedet for at sikre indsamling af nok mad til uddeling i de 
kommende måneder – gerne med lidt ekstra jul i form af småkager mv. 

Evt.: 
a) Der indstilles til, at Facebook-gruppen ” Venlig bestyrelse + styregruppe” 

opdeles, så vi har styregrupperne for sig i én samlet gruppe og bestyrelsen 
i sin egen private gruppe. 
BESLUTNING: Forslaget tilsluttes, og det bestemmes at bestyrelsen 
fortsætter i den nuværende gruppe af hensyn til historik, og 
styregruppemedlemmer flyttes over i en ny. 
HANDLING: Karina opretter ny gruppe til styregruppemedlemmer og 
flytter folk. Dette meldes ud i den originale bestyrelse/styregruppe først. 

b) Indsamling af mad ved supermarkeder: Der foreslås fast indsamling op til 
jul, 1. søndag i hver måned i oktober, november og december. 
BESLUTNING: Opbakning hertil. 
HANDLING: Sep koordinerer og melder ud, hvor vi kan stå. 

c) Vi skal have arrangeret fundraiser-arrangement for at rejse penge til vores
andel af betaling til trappelifte (50.000 kr). Ana Maria overvejer 
muligheder. 

NÆSTE MØDE: 2. november 2022 kl. 18:30 til 21:30 ved Karina eller i VBHus, hvis 
liftene er godkendte. 


